
 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 
PARLAMENTU ČR

Sněmovní 4, 118 26 Praha 1

HOSPODÁŘSKÝ VÝBOR
7. volební období

2017

PODVÝBOR PRO PODNIKATELSKÉ PROSTŘEDÍ

ZÁPIS
ze 11. schůze konané ve čtvrtek 15. června 2017 v místnosti č 306, 13:00h

přítomní poslanci : Martin NOVOTNÝ 
                                  
                               
pozvaní hosté:  Ing. Ondřej BRYCHTA, Odd. koncepcí a analýz MV, Mgr. Jindřiška  
                          SEDLÁKOVÁ, vedoucí Odd. migrační legislativy MV, 
                          Mgr. Kristina KUČEROVÁ, Odd. mezinárodního práva MPO, Magda FALTOVÁ,
                           ředitelka Sdružení pro integraci a migraci, JUDr. Věra BÍŽOVÁ

     Předseda  podvýboru pro podnikatelské prostředí pan Martin Novotný (dále jen předseda )
přivítal přítomné hosty. Poznamenal, že podvýbor je koncipován jako informační setkání, které by
se mělo týkat fungování jednotlivých institucí až po diplomatické zastoupení  v sousedních zemích
v  otázce  zahraničních  pracovníků  na  českém  pracovním  trhu.  Konstatoval,  že  přítomní  hosté
zastupují průřez spektrem těchto organizací.

      Dále požádal zástupce MV pana Ondřeje Brychtu, aby přednesl obecnou a reálnou prezentaci
popisující „stav věci“, viz příloha č. 1.
        
       Po ukončení prezentace  předseda poprosil přednášejícího  o upřesnění některých bodů, které se
týkaly-  prac.  pobytu nad 90 dní,  nelegálního a  legálního  prac.  pobytu,  volného přístupu na trh
práce- studenti prezenčního studia, rodinný příslušník v rámci společného soužití. Po té se zeptal
přednášejícího zástupce MV, kdy bude možné vyhodnotit faktografii bezvízového styku s Ukrajinou
(od 11. 6. 17) – přislíbil, že zjistí vytčený horizont a podvýboru dá na vědomí.
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      Předseda vyzval  ředitelku Sdružení pro integraci a migraci o vyjádření. Paní ředitelka velmi 
pozitivně  hodnotila  „Projekt  Ukrajina“,  kdy se mimo jiné zaměstnanec  a zaměstnavatel  poznají
ještě  před  vstupem  na  území  ČR.  Jako  velmi  negativní  hodnotila  uzavření  VISAPOINTU  na
Ukrajině.  Poukázala  na  netransparentnost  celého  sytému  také  i  vzhledem  k  existenci
„zprostředkovatelů“.  Tato situace se řeší 5-6let.  Obvyklá předpokládaná plánovaná doba pobytu
cizince je 1-2 roky, v momentě příchodu rodiny se životní plán mění na trvalé přesídlení. O trvalém
přesídlení často uvažují  lékaři  obecné praxe a lékaři zubní. Bohužel drobná chyba cizince často
způsobuje definitivní nevratnou ztrátu trvalého pobytu.
     
      Dále vyjádřila nesouhlas s novelou Zákona o pobytu cizinců a úpravou Zákona o zaměstnanosti,
včetně  institutu  nespolehlivého  zaměstnavatele.  Po  vyzvání  předsedy, co  by  mohlo  v  současné
chvíli  celou  situaci  zjednodušit,  konstatovala,  že  určitě  možnost  podání  žádosti  o  dlouhodobou
zaměstnaneckou kartu zde na území ČR. 
     

        Předseda vyzval k vyjádření advokátku Oksanu Rizak, která znovu potvrdila možnost dostat se
do systému VISAPOINT pouze za vysoký „poplatek“ (990 – 1100 EUR). Také konstatovala, že
20%  uchazečů  o  práci  z  východu  Ukrajiny,  zejména  z  lékařské  praxe,  je  finálně  odmítnuto
vzhledem k dlouhé lhůtě procesu.  Dále zmínila existenci „ Polského víza“ jako alternativu pro
nedostání se do VISAPOINTu. Jako velmi nepříjemnou skutečnost označila také to, že ne vždy je u
pohovoru uchazeče tlumočník a protokol z jednání je v českém jazyce. 

     

       Zástupce MV, Ondřej Brychta, konstatoval, že VISAPOINT je přetížen (na Ukrajině zastaven
20.4.  živá  frontu  má  kapacitu  cca  600  osob  za  den),  nikdy  se  nedokázalo  žádné  softwarové
prolomení  či  prolomení  jiného  charakteru.  Dále  odůvodnil   přetížení  nedostatečným  počtem
systémových pracovníků.

  

     Ředitelka  Magda  Faltová  označila  celou  situaci  jako  diskriminační  vůči  pracovníkům  z
Ukrajiny-  velcí  zaměstnavatelé  mohou  celou  situaci  obejít  pomocí  „Projektu  Ukrajina“.
Následovala vzrušená diskuze na téma VISAPOINT a Polské vízum (viz zvukový záznam).

       Po diskuzi vyzval předseda zástupce jednotlivých subjektů pro shrnutí problematiky- zazněla
zejména- problematika „Polských víz, úrovně odborné způsobilosti  lékařů z Ukrajiny, Zákona o
pobytu  cizinců  v  rozporu  s  mezinárodním  právem  právem,problematika  integrace  cizinců  do
infrastruktury v návaznosti na lokální administrativu.

           Předseda přislíbil, že tyto závěry použije při projednávání Zákona o pobytu cizinců, zejména
v podobě interpelace na ministra zahraničí.

           Předseda poděkoval všem  hostům za účast na jednání, které současně ukončil.

   

Zvukový záznam z jednání je k dispozici v HV.
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Zapsala : Soňa Hyská

                                                                        Martin  NOVOTNÝ 
                                                                        předseda podvýboru

Praha 12. června 2017 

3


	Sněmovní 4, 118 26 Praha 1
	HOSPODÁŘSKÝ VÝBOR
	2017
	PODVÝBOR PRO PODNIKATELSKÉ PROSTŘEDÍ


